

Dr. Hans Kluge

Director, Division of Health Systems and Public Health (WHO) / Leiter der Abteilung Gesundheitssysteme und Öffentliche Gesundheit (WHO)

Curriculum Vitae (english)

Dr Hans Kluge is a Belgian trained medical doctor holding a Diploma degree in public health. Previously based in the WHO Country Office in Myanmar and the WHO Director-General's Special Representative Office in Russia, he has a wealth of country and management experience spanning several WHO Regions with a background in health systems, public health and infectious diseases, including in Somalia, Liberia, Myanmar, Russia, Siberia (prisons), Central Asia and Caucasus.

Dr Kluge moved to the WHO Regional Office in Copenhagen in 2009 when he was recruited to the position of Unit Head, Country Policies and Systems and has since worked as the Regional Director's Special Representative to Combat M/XDR-TB in the European Region. In 2010, he became the Director, Division of Health Systems and Public Health.

He received the Award from the Russian government for his efforts in combating TB and TB/HIV in the Russian penitentiary system.

He is Associate Editor, International Journal of Integrated Care and published in the field of TB and MDR-TB, health systems and public health (including on the impact of the economic crisis on health and health system performance in Europe).

Curriculum Vitae (deutsch)

Dr. Hans Kluge absolvierte seine ärztliche Ausbildung in Belgien und hat überdies ein Diplom im Fach Öffentliche Gesundheit. Aufgrund seiner vorherigen Tätigkeit im WHO-Länderbüro in Myanmar und im Büro des Sonderbeauftragten der WHO-Generaldirektorin in der Russischen Föderation verfügt er über umfassendes Hintergrundwissen in den Bereichen Internationales und Management, das er sich in mehreren WHO-Regionen, u.a. in Somalia, Liberia, Myanmar, Russland, Sibirien (Strafvollzug), Zentralasien und dem Kaukasus, auf den Gebieten Gesundheitssysteme, Öffentliche Gesundheit und Infektionskrankheiten aneignete.

2009 wechselte Dr. Kluge als Sektionsleiter für Politik und Systeme der Länder ins WHO-Regionalbüro in Kopenhagen und ist seitdem als Sonderbeauftragter der Regionaldirektorin für die Prävention und Bekämpfung der MDR-/XDR-Tb in der Europäischen Region der WHO tätig. 2010 wurde er zum Leiter der Abteilung Gesundheitssysteme und Öffentliche Gesundheit ernannt.

Für seine Bemühungen im Kampf gegen Tb und Tb/HIV im russischen Strafvollzugssystem wurde Dr. Hans Kluge von der russischen Regierung ausgezeichnet.

Er ist Mitherausgeber des International Journal of Integrated Care und hat in den Gebieten Tb und MDR-Tb, Gesundheitssysteme und Öffentliche Gesundheit (ebenso über die Auswirkungen der Wirtschaftskrise auf die Gesundheit und die Leistung der Gesundheitssysteme in Europa) publiziert.